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Szanowna Pani,

W odpowiedzi na petycję z dnia 9 kwietnia 2019 r., dotyczącą podjęcia działań w celu 

realizacji inwestycji publicznych na terenie gminy Rabka-Zdrój oraz zmiany przepisów 

obowiązującego prawa, uprzejmie proszę o przyjęcie następujących informacji.

Na wstępie należy zauważyć, że we właściwości Ministra Zdrowia nie leży problematyka, 

związana z proponowaną likwidacją na obszarze gminy Rabka-Zdrój obszaru „Natura 

2000”, jak również podejmowanie decyzji w zakresie zagospodarowania 

poszczególnych obszarów gminy uzdrowiskowej. Podkreślenia wymaga bowiem, że 

zgodnie z przepisami ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. 

z 2019 r. poz. 506), gmina wykonuje zadania publiczne w imieniu własnym i na własną 

odpowiedzialność, w tym sprawy dotyczące ładu przestrzennego, gospodarki 

nieruchomościami, ochrony środowiska i przyrody oraz gospodarki wodnej (art. 7 ust. 1 

pkt 1 ww. ustawy). 

Dodatkowo, odnosząc się do faktu sprawowania przez Ministra Zdrowia nadzoru nad 

lecznictwem uzdrowiskowym, w tym w zakresie zadania, polegającego na 

monitorowaniu zachowania warunków leczniczych i środowiskowych, warunkujących 

przyznanie i utrzymanie statusu uzdrowiska, zgodnie z treścią art. 19 ust. 1 pkt 3 w zw. 

z art. 17 ust. 1 ustawy z dnia 28 lipca 2005 r. o lecznictwie uzdrowiskowym, uzdrowiskach 

i obszarach ochrony uzdrowiskowej oraz o gminach uzdrowiskowych (Dz. U. z 2017 r. 

poz. 1056), należy podkreślić, że organizacja funkcjonowania lecznictwa 

uzdrowiskowego realizowana jest przez gminy (jednostki krajowego samorządu 

terytorialnego), które umożliwiają na swoim terenie udzielanie w powyższym zakresie 

świadczeń opieki zdrowotnej, na podstawie decyzji Ministra Zdrowia, potwierdzającej 
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spełnianie przez dany obszar warunków umożliwiających prowadzenie lecznictwa 

uzdrowiskowego. Minister Zdrowia, realizując zadania nałożone ww. przepisami, pełni 

w systemie lecznictwa uzdrowiskowego przede wszystkim funkcję organu 

potwierdzającego możliwość prowadzenia tego rodzaju lecznictwa na terenie gminy 

i nadzorującego funkcjonowanie istniejących uzdrowisk i obszarów ochrony 

uzdrowiskowej – nie jest natomiast organem, uprawnionym na gruncie obowiązującego 

prawa do inicjowania jakichkolwiek działań, mających za przedmiot wprowadzenie zmian 

w zagospodarowaniu uzdrowisk i obszarów ochrony uzdrowiskowej, gdyż, jak 

wspomniano wyżej, realizacja spraw w tym zakresie stanowi wyłączną kompetencję 

poszczególnych gmin.

Jednocześnie uprzejmie informuję, że odnośnie pozostałej, poruszonej przez Panią 

w petycji problematyki, leżącej we właściwości Ministra Zdrowia, została Pani przesłana 

odpowiedź Dyrektora Departamentu e-Zdrowia z dnia 15 kwietnia 2019 r. – z treścią 

odpowiedzi może się Pani zapoznać m.in. za pomocą serwisu internetowego 

Ministerstwa Zdrowia pod adresem https://www.gov.pl/web/zdrowie.

Z poważaniem,

Tomasz Pawlęga

Dyrektor
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